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HOMENATGE AL RECTOR CAPARRÓS

El 30 de novembre tingué lloc, al campus de la Vall
d'Hebron i organitzat per la Facultat de Psicologia, un
homenatge a Antonio Caparrós i Benedicto, rector i

professor de la Universitat de Barcelona. En la sessió
del matí, "Som la nostra història", els representants dels

diversos estaments de la Universitat −alumnes, PAS,

professors i també l'equip que l'acompanyà en el recto-

rat− recordaren la figura del rector. També hi intervin-
gueren el president de la Divisió de Ciències de la Salut,

Gaspar Loren, el president de l'Institut Joan Lluís Vives,
Josep M. Nadal, i el rector Joan Tugores. Les diverses
intervencions incidiren en la gran qualitat humana del

rector Caparrós i en la seva capacitat de fer-se sentir
proper a tots. En el vídeo que es presentà, "Comiat d'un
company", vam poder reviure una vegada més la seva
forma de parlar, de comunicar-se i de riure. En la sessió

de la tarda, "Construir la història", hi hagué parlaments
de Miguel Siguán, catedràtic emèrit de Psicologia, de
M. Carmen Giménez, degana de la Facultat de Psicolo-
gia, i de diversos professors de psicologia d'universitats

espanyoles. De la Facultat hi assistí Assumpció Estivill.

JORNADA SOBRE LA CONVERGÈNCIA EURO-
PEA DELS ENS ENYAMENTS UNIVERSITARIS

El dimecres 13 de desembre tingué lloc una jornada
dedicada a la convergència europea dels ensenyaments

universitaris destinada als càrrecs acadèmics (degans i
caps d’estudis). La Universitat de Barcelona ha estat en
la primera línia de les actuacions empreses a l’Estat de

cara a conscienciar la comunitat acadèmica d’aquesta
convergència europea que s’inicià amb la declaració de
Bolonya. La reunió d’ahir tenia l’objectiu de posar les
bases d’una segona fase, més pràctica, en la qual

s’hauran d’iniciar experiències concretes per a la transi-
ció cap al sistema de crèdits europeu. Després de la
inauguració per part del rector, Gaspar Rosselló, asses-
sor de la Universitat en temes europeus, presentà la

situació actual d’aquest procés de convergència a
l’àmbit europeu en general i a l’espanyol en concret. El
vicerector d’Ordenació Acadèmica i Docència, Manuel

Viader, féu una presentació clara i estructurada sobre el

sistema de crèdits europeu i la metodologia que cal emprar
per fer la transició a aquest sistema des del crèdit actual. La
jornada també comptà amb la intervenció del degà de la
Facultat de Geologia, Pere F. Santanach, que forma part de

la comissió europea que analitza la convergència dels ense-
nyaments de geologia i que explicà el treball realitzat per
aquesta comissió i la metodologia emprada. El director del

Departament de Dret Mercantil, Pere Font Ribas, explicà la
seva experiència, molt creativa, d’aplicació del sistema de
crèdits europeu a l’assignatura de Dret mercantil. Final-
ment, Gaspar Coll, del Departament d’Història de l’art,

exposà les actuacions de la Divisió I en aquesta matèria.
Apunteu-vos a l’agenda que per tal de començar a treballar
aquesta línia, la Facultat està organitzant una jornada per al
22 de febrer sobre diversos aspectes de la convergència

europea i el sistema de crèdits europeu.

COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA DIVISIÓ

La Comissió Acadèmica de la Divisió es va reunir el passat
30 de novembre. Els temes més destacats foren la presenta-
ció per part del president de la Comissió de dos projectes de

l’equip rectoral per a fomentar experiències pilot de semi-
presencialitat i reconversió al sistema de crèdits europeus, i
l’anàlisi de l’inici de curs als ensenyaments de les diferents
facultats, en el qual es féu un balanç del procediment

d’automatrícula. Igualment s’aprovà la proposta de modifi-
cació d’un complement de formació de Psicopedagogia
presentada pel Consell d’Estudis, es decidí que la Comissió

de Convalidacions de la Divisió seria la responsable per a
les sol·licituds de convalidacions dels títols propis, i
s’aprovaren dos temes pendents relatius a l’oferta
d’activitats susceptibles de reconeixement de crèdits de

lliure elecció que havien estat tractats prèviament per la
Comissió Permanent. Hi assistiren Constança Espelt i
Cristóbal Urbano.

UNA ALTRA COMISSIÓ ACADÈMICA

El dilluns, 3 de desembre, la Comissió Acadèmica es reuní

en sessió extraordinària per escoltar el vicerector d'Ordena-
ció Acadèmica i Docència, Manuel Viader, en el torn de



contactes que ha establert amb les Divisions. En aquesta

segona sessió amb el vicerector es debateren una sèrie
de temes al voltant dels punts següents: la semes-
tralització dels ensenyaments; els plans d'estudis refor-
mats i la convergència europea, i la docència. Pel que fa

a la semestralització, el vicerector apuntà que a la UB hi
ha diversos models en funcionament; els ensenyaments
haurien d'analitzar quin és el model òptim per a cada cas
i estudiar-ne la viabilitat. Relacionat amb els plans

d'estudis i el seguiment de la seva reforma hi ha el tema
de la convergència europea, i si bé el model general
d'aquesta convergència encara no ha estat definit, sí que

s'urgeix que des dels consells d'estudis i les comissions
acadèmiques es comenci a analitzar la transició cap al
sistema de crèdits europeu. Finalment, pel que fa a la
docència, el vicerector esmentà un document de refe-

rència que s'està elaborant sobre línies de política docent
que establirà criteris per a posar en marxa la docència
semipresencial d'acord amb diversos models. Altres
temes en estudi relacionats amb la docència són un nou

sistema per a l'avaluació del professorat, l'impuls de les
tecnologies, el suport ordinari a la docència i els pro-
jectes d'innovació docent. Hi assistiren Constança Es-

pelt, Assumpció Estivill i Maite Comalat.

COMISSIÓ ECONÒMICA

El proppassat dilluns, 10 de desembre, es reuní la Co-
missió Econòmica de la Divisió amb un punt principal:
la distribució dels ingressos no pressupostats a inicis
d'any i aprovació de les peticions de despeses per part

de facultats i departaments. La Comissió concedí a la
Facultat 190.000 ptes. per a diverses llicències d'ús de
les aules informàtiques i 1.027.149 ptes. per a una aula
informàtica d'usuaris que s'instal·larà al final de l'aula

304. La Facultat contribuirà a la creació d'aquesta nova
aula amb 450.000 ptes. La Comissió també aprovà con-
cedir unes 160.000 ptes. a la Unitat Departamental de

Biblioteconomia i Documentació en concepte de mobi-
liari per a despatxos del professorat.

PRESENTACIÓ D’UB VIRTUAL

Convocada per Presidència de la Divisió, el passat di-
mecres tingué lloc una trobada amb els responsables
d’UB Virtual i Les Heures per a estudiar possibles vies

de col·laboració en l’àmbit de l’ensenyament no presen-
cial amb la Divisió. A la reunió hi assistí Teresa Mañà.

CAMPANYA DE DONACIÓ DE SANG

Com cada any, el dilluns 10 de desembre, rebérem la

visita d'un equip mòbil de l'Hospital Clínic i Provincial de

Barcelona dins de la seva campanya de captació de sang.
En aquesta ocasió foren 28 els donants del matí i 27 els de
tarda. Moltes gràcies a tots per la col·laboració.

ACTIVITATS DEL PROFESSORAT

Durant el mes de novembre, Magda Lorente ha impartit
diferents cursets sobre els Suports electrònics a la bi-

blioteca pública, a les biblioteques públiques de Vitòria,
Sant Sebastià i Bilbao, organitzats per la Biblioteca Central
de Sant Sebastià

Ernest Abadal va formar part del tribunal de la tesi
doctoral de María Luisa Lascurain Sánchez, Análisis de la
actividad científica y del consumo de información de los
psicólogos españoles del ámbito universitario durante el

período 1986-1995, que va tenir lloc el divendres 30 de
novembre a la Universidad Carlos III de Madrid.

Carina Rey, el dilluns 3 de desembre, va participar en
el curs de doctorat Tendencias de investigación en evalua-

ción y calidad, de la Universidad Carlos III.
Cristina Soy va assistir a l'Online Meeting de Londres

dels dies 4 al 6 de desembre.

ACTIVITATS DOCENTS

Els grups de tarda d’Introducció a la documentació han

visitat durant el mes de desembre les biblioteques i centres
de documentació de la Filmoteca de la Generalitat, el
MACBA (Museu d'Art Contemporani de Barcelona), el

Col·legi Oficial d'Arquitectes de Catalunya, la Fundació
Miró , l’Ajuntament de Barcelona, l'Institut Català de Con-
sum, el TERMCAT i el Centre de Documentació Europea
d'Esade.

Avui dijous, en el marc dels Seminaris amb la Profes-
sió, té lloc la presentació del Consorci de Biblioteques de
Barcelona, per Marta Clari, gerent d’aquest organisme.

DARRERA HORA: ELECCIONS DELS REPRESEN-
TANTS D'ESTUDIANTS ALS ÒRGANS DE GOVERN

Durant tota la jornada d'avui dijous, 13 de desembre, s'han

celebrat als diferents centres de la UB les eleccions dels
representants dels estudiants. Per a la nostra Junta de Fa-
cultat han votat  153 alumnes (18,56%); per al Consell

d'Es tudis de la diplomatura, 122 alumnes (21,03%) i per al
de la llicenciatura, 32 (13%). Vegeu els resultats provisio-
nals al web de la Facultat, i els noms dels escollits, la pro-
pera setmana.

_____________________________________________
Versió en línia del Full: www.ub.es/biblio/fdijous.htm

Comunicacions al Full: mana@fbd.ub.es


